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BR.0002.1.2020.MF 

 

PROTOKÓŁ NR XVI/2020 

z sesji Rady Gminy Baranów 

odbytej w Urzędzie Gminy w Baranowie 

w dniu 21 lutego 2020 roku 

 

 

Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer, zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym, 

otworzył XVI sesję Rady Gminy Baranów o godz. 08:00. Powitał Radnych (lista obecności Radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu), P.Skarbnik M.Żłobińską, P.Mecenas E.Brzozowską, 

P.Kierownik H.Drobinę, P.Kierownik S.Szmaję oraz Dyrektorów szkół (lista obecności gości stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu). Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że obecnych 

jest 13 Radnych (nieobecni Radna M.Florczak, Radny M.Tyra) co stanowi quorum przy którym Rada 

Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poinformował, że obrady Rady Gminy Baranów są 

rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk. Transmisja obrad dostępna jest pod 

adresem: https://www.youtube.com/watch?v=LeHQm1qWPU4&feature=youtu.be 

 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy jest wniosek o zmianę porządku obrad? Brak. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy Baranów nt. działalności w okresie międzysesyjnym oraz nt. uchwał 

podjętych na poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Baranów nt. działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Przedstawienie sprawozdań z prac Komisji Stałych Rady Gminy Baranów w 2019 roku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Baranów na 

lata 2020-2026. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 

2021 rok środków przeznaczonych na fundusz sołecki. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Baranów na 2020 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 

dzieci i młodzieży szkół prowadzonych przez Gminę Baranów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie warunków i trybu przyznawania uczniom stypendium 

naukowego i Nagrody Wójta Gminy Baranów ze środków Gminy Baranów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli na rok 2020. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola Samorządowego 

w Mroczeniu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Baranów w 2020 roku. 

https://www.youtube.com/watch?v=LeHQm1qWPU4&feature=youtu.be
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia nieruchomości o numerze ewidencyjnym 1655/2 

w obrębie geodezyjnym Baranów z obowiązku sprzedaży w drodze przetargu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Baranów. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miejscowości Baranów. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miejscowości Słupia pod Kępnem. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miejscowości Mroczeń, Łęka Mroczeńska, Marianka Mroczeńska, Żurawiniec. 

20. Informacja nt. interpelacji i zapytań Radnych. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22.  Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 3 Informacja Wójta Gminy Baranów nt. działalności w okresie międzysesyjnym oraz nt. 

uchwał podjętych na poprzedniej sesji. 

P.Skarbnik w imieniu P.Wójt przedstawiła sprawozdanie z działalności Wójta w okresie od ostatniej 

sesji tj. od 30 grudnia 2019r. (06:38 – 08:00 minuta transmisji). Dodała, że uchwały z poprzedniej 

sesji są realizowane. 

Radny Piotr Marciniak zapytał co kryje się pod pojęciem business meeting? 

P.Skarbnik odpowiedziała, że jest to bal biznesu, spotkanie P.Wójt z przedsiębiorcami podczas 

którego przedstawia inwestycje z ubiegłego roku i plany na rok obecny. 

Radny Piotr Marciniak zapytał czy była to forma otwarta dla przedsiębiorców czy lista imienna, na 

której Wójt zaprasza kogo chce. 

P.Skarbnik odpowiedziała, że forma otwarta i każdy przedsiębiorca mógł się zapisać.  

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Baranów nt. działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer powiedział, że w okresie od ostatniej sesji: 

- w dniu 04.01 na zaproszenie Marszałka Województwa Wielkopolskiego uczestniczył w Spotkaniu 

Noworocznym w Auli Uniwersytetu im. Adama Mickiewicza w Poznaniu  

- w dniu 19.01 uczestniczył w Koncercie Kolęd, który odbywał się w Kościele na Os. Murator 

- w dniu 10.02 na zaproszenie Baranowskiego Studia Tańca uczestniczył w uroczystości z okazji Dnia 

Babci i Dziadka, która odbyła się w Szkole Podstawowej w Mroczeniu 

- w dniu 20.02 uczestniczył w uroczystości Jubileuszu 65, 60 i 50 – lecia pożycia małżeńskiego  

 

Do biura rady w okresie od ostatniej sesji wpłynęły następujące pisma: 

- 16.01 wpłynęło pismo mieszkańca Donaborowa dotyczące rozbudowy sieci wodno-kanalizacyjnej w 

miejscowości Donaborów – pismo zostało przekazane wg. właściwości do Wójta   

- 22.01 do Wójta i Przewodniczącego Rady wpłynęło pismo z Polskiego Związku Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów Oddziału Rejonowego w Bralinie z prośbą o wsparcie finansowe  

- 23.01 wpłynęła uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu nr SO – 

0951/14/D/1/Ka/2020 z dnia 21 stycznia 2020r. w sprawie wyrażenia opinii o możliwości 

sfinansowania przez Gminę Baranów deficytu budżetu na 2020 rok 

- 23.01 wpłynęła uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu nr SO – 

0951/24/P/1/Ka/2020 z dnia 21 stycznia 2020r. w sprawie wyrażenia opinii o prawidłowości 

planowanej kwoty długu Gminy Baranów 
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- 28.01 z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wpłynęło pismo wskazujące na konieczność 

wyeliminowania stwierdzonych omyłek w Uchwale Nr XV/97/2019 Rady Gminy Baranów z dnia 30 

grudnia 2019 roku w sprawie budżetu na 2020 rok 

- 10.02 wpłynęła uchwała Nr 3/140/2020 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 

dnia 5 lutego 2020 r. stwierdzająca nieważność §9 uchwały Nr XV/102/2019 Rady Gminy Baranów z 

dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu Gminy 

Baranów, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania, z powodu 

istotnego naruszenia przepisów prawa. 

- 18.02 z Naczelnego Sądu Administracyjnego w Warszawie wpłynął odpis postanowienia z dnia 8 

stycznia 2020r. w sprawie z zażalenia Prokuratora Okręgowego w Ostrowie Wielkopolskim na 

postanowienie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu z dnia 23 października 2019 r. o 

umorzeniu postępowania sądowo-administracyjnego w sprawie ze skargi Prokuratora Okręgowego w 

Ostrowie Wielkopolskim.   

 

Ad. 5 Przedstawienie sprawozdań z prac Komisji Stałych Rady Gminy Baranów w 2019 roku. 

Sprawozdania z prac Komisji Rady Gminy Baranów przedstawili:  

- Ryszard Stasiowski Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ochrony 

Przeciwpożarowej, Porządku Publicznego (14:13 -16:45 minuta transmisji); 

- Ewa Marszałek Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (16:56 – 19:51 minuta 

transmisji); 

- Teresa Jerzyk Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Sportu, Kultury i Opieki Społecznej 

(20:11 -22:14 minuta transmisji); 

- Andrzej Stodolski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej (22:32 -25:20 minuta transmisji). 

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Skarbnik o omówienie projektu uchwały. 

P.Skarbnik przedstawiła zmiany w uchwale budżetowej na 2020 rok (25:36 -31:44 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos?  

W dyskusji nad projektem uchwały wzięli udział: (31:56 – 56:44 minuta transmisji) 

Radny Piotr Marciniak zapytał o wysokość odszkodowania za wywłaszczoną drogę pod budowę drogi 

S8, dlaczego zdjęto drogę Mroczeń – Słupia w wysokości 1 mln zł, w temacie samochodu 

strażackiego zapytał czy deficyt będzie wynosił ok. 25 mln zł.  

P.Skarbnik odpowiedziała, że odszkodowanie wynosi ponad 800 tys. zł, droga nie została zdjęta tylko 

1 mln zł został przesunięty na wydatki w budżecie a deficyt wynosi 12,9 mln zł.  

Radny Grzegorz Bystry w temacie zakupu samochodu strażackiego przedstawił pismo Komendanta 

PSP w Kępnie, do którego Radny zwrócił się z pytaniami o celowość zakupu samochodu. 

Podsumowując Radny powiedział, że jego zdaniem zakup takiego samochodu to wyrzucanie 

pieniędzy w błoto.  

Radny Piotr Marciniak (Ad Vocem) podkreślił, że w piśmie napisane jest, że Gmina posiada dwa 

kilkunastoletnie samochody i ich wymiana podniosłaby znacząco bezpieczeństwo ppoż. na terenie 

Gminy. Powiedział, że mamy liczne zakłady i samochody z dużą ilością wody bardziej by się przydały 

niż podnośnik. Dodał, że wynajęcie firmy do pielęgnacji drzew za kilkanaście tysięcy jest bardziej 

zasadne niż zakup samochodu za 2 mln zł.  

Radny Ryszard Stasiowski nie zgodził się z opinią odczytaną przez Radnego G.Bystrego, w imieniu 

swoim i Zarządu przedstawił liczne argumenty i postulaty przemawiające za zasadnością zakupu 

samochodu dla jednostki OSP w Baranowie. 
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Radny Piotr Marciniak (Ad Vocem) podkreślił, że Komendant PSP napisał, że podnośniki na stanie 

straży powiatowej są wystarczające dla całego powiatu. Pytając o zasadność wydatkowania pieniędzy 

podatników dodał, że za kwotę 2 mln zł można by zakupić 3 nowe samochody z dużą ilością wody.  

Radny Grzegorz Bystry powiedział, że w okolicznych powiatach jest tylko 1 jednostka OSP która 

takim samochodem dysponuje, jednak samochód ten otrzymała od PSP, gdy ci zakupili nowy. Dodał, 

że jeżeli PSP miała by przekazać taki samochód to nie miał by nic przeciwko, ale zakup samochodu za 

kwotę 2 mln zł, który używany będzie okazjonalnie podczas gdy mieszkańcom podnoszona jest opłata 

za śmieci, nie ma sensu. 

Skarbnik Marzena Żłobińska w temacie pisma od Komendanta PSP powiedziała, że na zakup 

samochodów ratowniczo – gaśniczych z dużą ilością wody są dofinansowania i jeżeli będzie taka 

możliwość to Gmina w tym roku będzie się o taki samochód starać. Dodała, że nie ma możliwości z 

tych pieniędzy finansować opłat za śmieci ponieważ śmieci muszą się bilansować.  

Radny Ryszard Stasiowski (Ad Vocem) przypomniał, że na terenie Gminy jest dużo zakładów 

produkcyjnych a samochód z podnośnikiem jest używany przy gaszeniu pożarów dużych hal 

produkcyjnych. Dodał też że gospodarka odpadami musi się bilansować i nie ma to nic wspólnego z 

zakupem samochodu. W imieniu Zarządu powiedział, że nie blokują zakupu samochodów dla innych 

jednostek, gdyż o ten samochód starali się już drugi rok.  

Radny Piotr Marciniak (Ad Vocem) w temacie śmieci powiedział, że wydaje mu się że nie jest prawdą, 

że Gmina nie może dołożyć do śmieci, a jeśli tak jest to poprosił o podanie podstawy prawnej. Dodał, 

że jeżeli faktycznie nie może dołożyć do śmieci to na pewno może dołożyć do wody – przypomniał, 

że kilka lat temu decyzją Wójta została zabrana dopłata do wody w kwocie ok. 200 tys. zł rocznie. 

Powiedział, że można pewne rzeczy mieszkańcom rekompensować a bogata Gmina powinna iść w 

tym kierunku aby ludziom żyło się lepiej.  

Radna Teresa Jerzyk powiedziała, że bezpieczeństwo mieszkańców jest najważniejsze, ale oprócz 

przedsiębiorców mieszkańcy również płacą podatki, a mieszkańcy Kolonii I od pięciu lat składają 

wnioski o budowę chodnika i rozbudowę drogi gminnej. Zaproponowała aby środki z samochodu 

przeznaczyć na ten cel.  

Radny Grzegorz Bystry powiedział, że opinia Komendanta nie jest wiążąca – jak zaznaczył to Radny 

R.Stasiowski, ale zwrócił się do Rady i poprosił aby podczas głosowania Radni wzięli pod uwagę tę 

opinię, opinię fachowca z wieloletnim stażem.  

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zamknął dyskusję nad projektem uchwały, nastąpiło 

odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , Marek Majczyk, Ewa Marszałek ,  

Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Marta Wylęga 

PRZECIW (5) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Piotr Marciniak , Hanna Urbańska, Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra  

 

Uchwała została podjęta - Uchwała nr XVI/106/2020 - stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Baranów na 

lata 2020-2026 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Skarbnik o omówienie projektu uchwały. 

P.Skarbnik przedstawiła zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Baranów na lata 2020-

2026 rok (1:03:00 -1:03:37 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos?  

Radny Piotr Marciniak poprosił o doprecyzowanie czego dokładnie dotyczy zmiana w WPF? 

P.Skarbnik odpowiedziała, że w uchwale budżetowej pojawiło się zadanie – modernizacja sali OSP w 

Słupi pod Kępnem, to zadanie było już w 2019r. a w uchwale budżetowej zwiększaliśmy środki na to 

zadanie i musimy również zwiększyć w WPF. Dodała, że do uchwały budżetowej został także 

dostosowany załącznik nr 1.  

Wobec braku pytań nastąpiło odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Baranów na lata 2020-2026 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , 

Marek Majczyk, Piotr Marciniak , Ewa Marszałek , Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga , Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra 

  

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XVI/107/2020 - stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków przeznaczonych na fundusz sołecki. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Skarbnik o omówienie projektu uchwały. 

P.Skarbnik przedstawiła projekt uchwały (1:07:16 -1:08:48 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos?  

W dyskusji nad projektem uchwały wzięli udział: (1:08:49 -1:52:31 minuta transmisji) 

Radny Piotr Marciniak powiedział, że ideą funduszy sołeckich było jakby oddanie ludziom 

możliwości rozdysponowania pewnych środków na zebraniu sołeckim, bez udziału wójta. Dodał, że 

30% tych pieniędzy jest refundowane z budżetu państwa, co oznacza, że rezygnując z funduszu 

sołeckiego pozbawiamy Gminę zwrotu ok. 150 tys. zł. Powiedział, że jest za tym, żeby fundusz 

utrzymać i dać możliwość decydowania ludziom na co te kilkadziesiąt tys. zł chcą rozdysponować, bo 

wiedzą najlepiej czego im potrzeba.  

Radna Teresa Jerzyk poparła Radnego P.Marciniaka i zapytała jaki zwrot procentowy ma Gmina. 

Dodała, że jest to zabieranie ludziom możliwości decydowania na co te pieniądze są wydawane, a 

mieszkańcy najlepiej znają swoje potrzeby. Powiedziała, że już zostało zabrane dofinansowanie do 

festynów sołeckich a teraz zabiera się fundusze i nie będzie już można organizować festynów, czy 

doprosić się na doposażenie kuchni. Radna wymieniła wiele rzeczy, które w Grębaninie były 

finansowane z funduszu sołeckiego.  
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Radny Grzegorz Bystry zapytał o pomysł na zagospodarowanie kwoty ok. 0,5 mln zł, skoro Gmina 

wychodzi z takim projektem uchwały? Dodał, że zabierając fundusze, decyzje gdzie pójdą pieniądze 

będzie podejmowała P.Wójt, co doprowadzi do podziałów i kłótni między sołectwami.  

Radna Hanna Urbańska poprosiła o podanie sołectw, które mają problemy z realizacją funduszy 

sołeckich. Poprosiła o wyjaśnienie co znaczy w uzasadnieniu zwrot „mało wymierne efekty rzeczowe” 

i podanie przykładów.  

Radna Teresa Jerzyk poprosiła obecnych na sali sołtysów o wypowiedzenie się czy fundusz jest 

potrzebny czy nie.  

Radny Piotr Marciniak zapytał kto jest autorem projektu tej uchwały?  

Radny Franciszek Łęgocki powiedział, że jest jednym z sołtysów którzy mają problem z 

wydatkowaniem funduszu, ponieważ Żurawiniec ma fundusz w wysokości parunastu tys. zł i jest to 

„za mało aby być a za dużo, żeby to roztrwonić”. Dodał, że osobiście wolałby żeby było to raz na parę 

lat ale większa suma, żeby zrobić konkretną rzecz.  

Radna Hanna Urbańska zwróciła uwagę, że to że Żurawiniec nie wie na co wydać fundusz sołecki to 

nie znaczy, że inne sołectwa mają cierpieć.  

Skarbnik Marzena Żłobińska odpowiedziała, że w 2019r. zwrot wynosił ponad 70 tys. zł. Dodała, że z 

roku na rok % zwrotu maleje i przedstawiła jak sytuacja wygląda od 2018r. Dodała, że jeżeli w tym 

roku załapiemy się na tą niższą grupę to w 2018r. wynosiła ona 14,28%. Odpowiadając na wcześniej 

zadane pytania P.Skarbnik powiedziała, że autorem projektu uchwały jest P.Wójt. Udzielając 

odpowiedzi R.H.Urbańskiej powiedziała, że zadania są rozdrobnione a kwota 500 tys. zł mogłaby 

zostać przeznaczona na konkretne inwestycje. Odpowiadając R.G.Bystremu powiedziała, że na chwilę 

obecną nie ma wskazanej inwestycji na którą przeznaczone zostaną te środki, zależeć to będzie od 

wniosków do budżetu.  

Radna Hanna Urbańska powiedziała, żeby fundusze były na wniosek, bo sołectwa chcą z niego 

korzystać a jeżeli P.F.Łęgocki nie chce funduszu to nie będzie o niego wnioskował i ma po problemie.  

Radna  Teresa Jerzyk powiedziała, że Grębanin nie ma problemu z funduszem i że jest tam jeszcze za 

mało pieniędzy, bo potrzeby są duże. Dodała, że sala i łazienki w Grębaninie wyremontowane zostały 

za kwotę ok. 50 tys. zł. Dodała, że jeżeli nie będzie funduszu to Grębanin pieniędzy nie dostanie i 

dojdzie do podziałów, bo jedni dostaną a inni nie.  

Radny Andrzej Stodolski powiedział, że priorytetem dla Mroczenia jest budowa windy w ośrodku 

zdrowia. Wyjaśnił, że z ośrodka korzysta wiele sołectw i można pieniądze z tych sołectw zamiast na 

fundusz wykorzystać na budowę windy. Przedstawił jak wygląda realizacja funduszu w Mroczeniu i 

dodał, że zdania ludzi na ten temat są podzielone, jedni są za, inni przeciw. 

Radna Teresa Zawada zapytała jakie jest prawdopodobieństwo, ze jak się złoży wniosek otrzyma się 

pieniądze? Powiedziała, że fundusz sołecki miał służyć integracji i jednoczeniu społeczeństwa. 

Dodała, że boi się, że dla Grębanina pieniędzy nie będzie. Powiedziała także, że jej zdaniem faktyczna 

dyskusja i podział nie odbywa się na sesji czy komisji tylko po niej.  

Radny Grzegorz Bystry przypomniał, że w ubiegłym roku sołectwo Słupia nie wykorzystało pieniędzy 

z funduszu i zapytał czy te pieniądze wracają do budżetu Gminy. Dodał, że jeżeli sołectwo Żurawiniec 

ich nie wykorzysta to można je przeznaczyć na inny cel. Zapytał Radnego A.Stodolskiego jaką i skąd 

ma gwarancję, że te pieniądze pójdą na Mroczeń, bo Radny osobiście takiej gwarancji nie ma.  

Radny Mieczysław Kurzawa powiedział, że razem z Radnym Stodolskim dyskutowali na ten temat w 

Mroczeniu, nie w Gminie. Powiedział, że dla sołectwa Joanka pieniądze z funduszu nie wystarczą na 

żadną inwestycję a głupio je rozdać jak np. na zakup mandoliny. Dodał, że gdyby sołectwa się zebrały 

to można by zrobić windę. Powiedział, że jest to na rok i Radni zobaczą czy jest to dobry pomysł czy 

„bubel” . 
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Radny Piotr Marciniak (Ad Vocem) powiedział, że z tego co słyszy Radni uważają, że ludzie dzielą 

fundusze na głupoty i jak przekażą to w ręce P.Wójt to ona mądrze te pieniądze podzieli. Dodał, że 

jeżeli fundusz zostanie uchwalony to kwotę ok. 100 tys. zł odzyskamy w formie zwrotu od Państwa.  

Radny Grzegorz Bystry (Ad Vocem) powiedział, że poruszany jest tu temat windy, za którym jest jak 

najbardziej jednak zapytał dlaczego Gmina nie może sfinansować windy tylko musi być to z funduszu.  

Radna Teresa Zawada pogratulowała radnym i sołtysom, że potrafili się tak porozumieć i dogadać w 

tej sprawie. Zwróciła się do Radnych z Żurawińca i Łęki z zapytaniem dlaczego nie poprą budowy 

drogi, która będzie głownie ich miejscowościom służyła.  

Przewodniczący Rady Gminy Marian Kremer odpowiedział Radnej, że również wiele rzeczy 

uzgadniają i dyskutują i nikt im nic nie zarzuca jeżeli mówią jednogłośnie w danym temacie.  

Radny Teresa Jerzyk powtórzyła pytanie Radnego Bystrego czy Gmina nie może sfinansować windy z 

innych pieniędzy. Dodała, że Radny Stodolski mówi, że i tak te pieniądze dostanie co odbędzie się 

kosztem Gminy bo zwrotu z Państwa już nie będzie.   

Radny Franciszek Łęgocki powiedział, że jest to na rok i jest za tym, żeby to wypróbować a jeżeli 

chodzi o drogi to w tym temacie już się dzieje i trzeba jedynie trochę poczekać.  

Radny Mieczysław Kurzawa powiedział, że na windę czekają już 5 lat i nie ma sposobności żeby ją 

zrobić wobec czego dyskutowali w jaki inny sposób można by ją zrobić.  

Radny Andrzej Stodolski powiedział, że wnioski były składane, ale nadal jest to obiekt OSP, która 

składała wniosek o rewitalizację, niestety przepadł. Nie została podjęta uchwała o przekazaniu obiektu 

Gminie stąd zabiegają aby ta winda powstała. Powtórzył, że nie wszystkim podoba się, że się ludzie 

bawią i dodał, że sołectwo będzie składać wniosek do budżetu w sprawie windy.  

Radna Teresa Zawada powiedziała, że winda jest potrzebna ale to Gmina powinna wyodrębnić na ten 

cel środki, nie kosztem funduszy. Dodała, że chwilę temu podjęta została decyzja o zakupie 

samochodu i tam się nie szuka oszczędności, szuka się ich kosztem funduszu sołeckiego. Powiedziała, 

że Żurawiniec zrezygnował z funduszu bo ma w zanadrzu budowę nowej sali. Dodała, że nie wie czy 

tak powinno się gospodarować „groszem publicznym”. Podkreśliła, że sala w Grębaninie została 

wyremontowana za 50 tys. zł. Powiedziała, że teraz mają środki zagwarantowane i mogą w tym 

zakresie działać a wnioski składane przez Grębanin nigdy nie są uwzględniane. Dodała, że wszystko 

co było zagwarantowane jest zabierane.  

Radna Teresa Jerzyk powiedziała, że na jednej z Komisji Oświaty zaproszony był doktor z ośrodka z 

Mroczenia i priorytetem tam nie jest wybudowanie windy tylko remont budynku. Zaproponowała, 

żeby pomyśleć i wybudować jednopoziomową przychodnię w Gminie, bo inaczej będzie problem z 

opieką zdrowotną w Gminie.  

Radny Grzegorz Bystry powiedział, że dziwi się obecnym tu sołtysom i członkom rad sołeckich, że 

chcą głosować za takim projektem. Dodał, że jeżeli mieszkańcy chcą budować drogi z funduszu 

sołeckiego to chyba nie rozumieją jego istoty. Powiedział, aby radni zastanowili się jak głosują bo jest 

problem z brakiem windy a lekką ręką wydają 2 mln zł na bezużyteczny samochód strażacki.  

Skarbnik Marzena Żłobińska powiedziała, że jak słucha Radnych to wnioskuje, że Ci boją się, że 

inwestycje nie będą robione w ich sołectwach i zapytała czy są jakieś sołectwa w których inwestycje 

nie są robione, bo robione są wszędzie, we wszystkich sołectwach.  

Radny Piotr Marciniak (Ad Vocem) powiedział, że P.Skarbnik mówi, że mają się nie bać bo wszystko 

będzie tak samo. Dodał, że wszystko będzie teraz zależało od Wójta i kwota będzie pomniejszona o 

kilkanaście % zwrotu, czyli o ok. 100 tys. zł.  

Radna Teresa Zawada zapytała ile pieniędzy zostało zaoszczędzone na przeprowadzonej reformie 

oświaty, na zamknięciu szkoły w Grębaninie, bo Radna uważa że są same straty.   
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Radny Andrzej Stodolski odpowiadając na zadane wcześniej przez Radnego Bystrego pytanie odnośnie 

podnośnika powiedział, że podnośnik był przypisany do OSP Baranów a stacjonował w Mroczeniu i 

dodał, że wykorzystywany był praktycznie codziennie.  

Radna Teresa Jerzyk przypomniała jak w Grębaninie brakowało 3 tys. zł do pieca i gdyby nie fundusz 

sołecki nie mieli by możliwości go kupić, bo P.Wójt nie chciała dołożyć i kazała wyłożyć właśnie z 

funduszu.  

Radna Teresa Zawada powiedziała, że inne wioski realizują inwestycje a tej jednej odmawia się 3 tys. 

zł i to nie jest brak pieniędzy w Gminie.  

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 

w budżecie gminy środków przeznaczonych na fundusz sołecki. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , Marek Majczyk, Ryszard Stasiowski , 

Andrzej Stodolski , Marta Wylęga 

PRZECIW (5) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Piotr Marciniak , Hanna Urbańska, Teresa Zawada  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ewa Marszałek  

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra  

 

Uchwała została podjęta - Uchwała nr XVI/108/2020 - stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minut przerwy w obradach (1:54:19 - 2:10:30 minuta 

transmisji). 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Baranów na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady po przerwie i poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej A.Stododlskiego o przedstawienie projektu uchwały (2:11:33 -2:14:00 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? Wobec 

braku pytań nastąpiło odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Baranów na 2020 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , 

Marek Majczyk, Piotr Marciniak , Ewa Marszałek , Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga , Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XVI/109/2020 - stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży szkół prowadzonych przez Gminę Baranów. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Kierownik CUW S.Szmaję o omówienie projektu 

uchwały. 

P.Kierownik przedstawiła projekt tej i kolejnej uchwały, ze względu na wzajemne powiązanie 

(2:15:50 -2:17:57 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos?  

Radna Hanna Urbańska zapytała dlaczego jeżeli są ustalone kryteria w uchwale jest zapis, że „opinia 

Komisji nie jest wiążąca dla wójta Gminy”. Poprosiła o podanie przykładu zastosowania tego punktu.  

P.Kierownik wyjaśniła, że może zdarzyć się taka sytuacja, że szkoła zapomni o jakimś uczniu 

wówczas wójt sam może wnioskować o przyznanie nagrody.  

Radna Marta Wylęga zwróciła uwagę, że w projekcie jest średnia 5,5 a P.Kierownik mówiła 5,2.  

P.Kierownik wyjaśniła, że pomyliła się, uprzednio było 5,2 a teraz zostało podniesione do 5,5.  

Wobec braku pytań nastąpiło odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży szkół prowadzonych przez Gminę Baranów. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , 

Marek Majczyk, Piotr Marciniak , Ewa Marszałek , Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga , Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XVI/110/2020 - stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie warunków i trybu przyznawania uczniom stypendium 

naukowego i Nagrody Wójta Gminy Baranów ze środków Gminy Baranów. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? Wobec 

braku pytań nastąpiło odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie warunków i trybu przyznawania uczniom 

stypendium naukowego i Nagrody Wójta Gminy Baranów ze środków Gminy Baranów. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , 

Marek Majczyk, Piotr Marciniak , Ewa Marszałek , Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga , Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra 



10 

 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XVI/111/2020 - stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli na rok 2020. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Kierownik CUW S.Szmaję o omówienie projektu 

uchwały. 

P.Kierownik przedstawiła projekt uchwały (2:25:47 -2:26:40 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? Wobec 

braku pytań nastąpiło odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2020. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , 

Marek Majczyk, Piotr Marciniak , Ewa Marszałek , Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga , Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XVI/112/2020 - stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola Samorządowego 

w Mroczeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Kierownik CUW S.Szmaję o omówienie projektu 

uchwały. 

P.Kierownik przedstawiła projekt uchwały (2:29:24 -2:31:16 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? Wobec 

braku pytań nastąpiło odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola 

Samorządowego w Mroczeniu. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , 

Marek Majczyk, Piotr Marciniak , Ewa Marszałek , Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga , Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XVI/113/2020 - stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 
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Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Baranów w 2020 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer powiedział, że program ten podejmowany jest co roku i nie 

ma w nim żadnych zmian w porównaniu do roku ubiegłego.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? Wobec braku pytań nastąpiło 

odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Baranów w 2020 roku. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , 

Marek Majczyk, Piotr Marciniak , Ewa Marszałek , Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga , Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XVI/114/2020 - stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia nieruchomości o numerze ewidencyjnym 

1655/2 w obrębie geodezyjnym Baranów z obowiązku sprzedaży w drodze przetargu. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Kierownik H.Drobinę o omówienie projektu 

uchwały. 

P.Kierownik przedstawiła projekt uchwały (2:36:14 -2:36:38 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos?  

Radny Grzegorz Bystry zapytał w którym to dokładnie jest miejscu. 

P.Kierownik wyjaśniła i pokazała położenie działki na mapie.  

Wobec braku dalszych pytań nastąpiło odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia nieruchomości o numerze 

ewidencyjnym 1655/2 w obrębie geodezyjnym Baranów z obowiązku sprzedaży w drodze 

przetargu. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , 

Marek Majczyk, Piotr Marciniak , Ewa Marszałek , Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga , Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XVI/115/2020 - stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 

 



12 

 

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Baranów. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Kierownik H.Drobinę o omówienie projektu 

uchwały. 

P.Kierownik przedstawiła projekt uchwały (2:40:34 -2:43:42 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos?  

W dyskusji nad projektem uchwały wzięli udział: (2:43:49 -2:56:43 minuta transmisji). 

Radny Piotr Marciniak powiedział, że z zebrania sołeckiego pamięta, że ludzie zastanawiali się czy 

warto wydawać na to boisko pieniądze skoro w odległości kilkuset metrów jest działające boisko. 

Kierownik Halina Drobina odpowiedziała, że jest to na wniosek sołtysa po zebraniu. 

Radny Piotr Marciniak zapytał czy ten projekt sprawi, że ludzie będą mogli się budować w strefie tych 

planowanych wiatraków.  

Kierownik Halina Drobina odpowiedziała, że tak ale musi być jeszcze podjęty plan bo na razie jest to 

studium. Dodała, że jeżeli będzie mpzp to można się budować, nie można wydawać decyzji o 

warunkach zabudowy i zagospodarowania i wyjaśniła ten temat.  

Radna Teresa Jerzyk zapytała w którym miejscu w Grębaninie będą wiatraki i ile ich będzie? 

Kierownik Halina Drobina odpowiedziała, że na chwilę obecną nie jest przygotowana do odpowiedzi i 

poprosiła aby Radna podeszła do góry i zobaczą na mapie. 

Radny Franciszek Łęgocki zapytał czy będzie przywrócona możliwość budowy przy drodze 

Żurawiniec – Kolonia.  

Kierownik Halina Drobina odpowiedziała, że tak pod warunkiem że uchwalony zostanie plan. 

P.Kierownik dokończyła omawianie obszarów wyszczególnionych w studium.  

Radna Teresa Zawada zapytała o przetargi i czy Gmina wie które firmy wygrały i gdzie wiatraki 

powstaną? Zapytała jak to jest z tym budowaniem bo ustawa wprowadziła ograniczenia.  

Kierownik Halina Drobina powiedziała, że na pewno będą w Donaborowie ale zwróciła uwagę, że 

Gmina nie otrzymuje takich wiadomości bo nie jest żadną stroną. Powiedziała, że uchwały te 

podejmowane są zgodnie z przepisami, aby dać mieszkańcom możliwość budowy i powtórzyła, że nie 

można było wydać decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania przestrzennego. Powiedziała, 

że obecnie decyzje praktycznie znikną bo będzie obowiązywał plan. 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Kremer podsumował i powiedział, że uchwały te pozwolą 

mieszkańcom na budowę.  

Wobec braku dalszych pytań nastąpiło odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Baranów. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , 

Marek Majczyk, Piotr Marciniak , Ewa Marszałek , Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga , Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XVI/116/2020 - stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 
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Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Baranów. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Kierownik H.Drobinę o omówienie projektu 

uchwały. 

P.Kierownik przedstawiła projekt uchwały (2:58:53 – 3:00:00 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? Wobec 

braku pytań nastąpiło odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Baranów. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , 

Marek Majczyk, Piotr Marciniak , Ewa Marszałek , Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga , Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XVI/117/2020 - stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Słupia pod Kępnem. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Kierownik H.Drobinę o omówienie projektu 

uchwały. 

P.Kierownik przedstawiła projekt uchwały (3:01:50 -3:03:43 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? Wobec 

braku pytań nastąpiło odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Słupia pod Kępnem. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , 

Marek Majczyk, Piotr Marciniak , Ewa Marszałek , Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga , Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XVI/118/2020 - stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 
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Ad. 19 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miejscowości Mroczeń, Łęka Mroczeńska, Marianka Mroczeńska, Żurawiniec. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer poprosił P.Kierownik H.Drobinę o omówienie projektu 

uchwały. 

P.Kierownik przedstawiła projekt uchwały (3:05:39 -3:05:52 minuta transmisji). 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? Wobec 

braku pytań nastąpiło odczytanie tekstu uchwały i głosowanie projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Mroczeń, Łęka Mroczeńska, Marianka Mroczeńska, 

Żurawiniec. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Bystry , Teresa Jerzyk , Marian Kremer , Mieczysław Kurzawa , Franciszek Łęgocki , 

Marek Majczyk, Piotr Marciniak , Ewa Marszałek , Ryszard Stasiowski , Andrzej Stodolski , Hanna 

Urbańska, Marta Wylęga , Teresa Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Magdalena Florczak , Marcin Tyra 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie - Uchwała nr XVI/119/2020 - stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

 

Ad. 20 Informacja nt. interpelacji i zapytań Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer powiedział, że w okresie od ostatniej sesji do biura Rady nie 

wpłynęły żadne interpelacje czy zapytania. 

 

Ad. 21 Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos?  

W dyskusji wzięli udział (3:07:55 – 3:25:04 minuta transmisji): 

Radny Grzegorz Bystry poprosił Przewodniczącego aby planował inny układ punktów sesji bo po 3 

godzinach sesji ludzie są głodni.   

Przewodniczący Rady Gminy Marian Kremer odpowiedział, że ilość uchwał w porządku obrad nie 

zależy od Przewodniczącego tylko od spływania ich do biura rady. Dodał, że w styczniu nie było sesji 

ponieważ nie wpłynęły do biura żadne uchwały, wpłynęły dopiero w lutym i jest sesja zwołana. 

Przewodniczący poinformował Radnych, że wystosował do P.Wójt i Kierowników pismo, żeby 

pracownicy do końca każdego miesiąca przygotowywali uchwały i składali je w biurze rady. Jeżeli 

żadne uchwały nie spływają to sesji nie ma sensu zwoływać.  

Radny Grzegorz Bystry zwrócił uwagę, że za duża ilość punktów wpływa na jakość obrad. Dodał, że 

nie ma Komisji a nad niektórymi punktami dyskusja może się wydłużyć i należy wziąć to pod uwagę.  

Przewodniczący Rady Gminy Marian Kremer odpowiedział, że były zwoływane Komisje a na sesjach 

toczyły się te same dyskusje. Dodał, że Komisje zwołują Przewodniczący Komisji a nie 

Przewodniczący Rady.  

Radny Grzegorz Bystry w odniesieniu do wypowiedzi P.Wój w radiu Sud dotyczącej sprawy z firmą 

POLAQUA zapytał na jakim etapie jest postępowanie sądowe i jeżeli dobrze zrozumiał to czy Gmina 

będzie ponosiła jakieś koszty z tego tytułu?  
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Skarbnik Marzena Żłobińska odpowiedziała, że jest sprawa sądowa z firmą POLAQUA i nie wie jak 

ona się zakończy.  

Radny Grzegorz Bystry powiedział, że na antenie radia P.Wójt wypowiedziała słowa, że Gmina też 

poniesie koszty ponieważ coś zaniedbała, chyba chodzi o tą gwarancję.  

Skarbnik Marzena Żłobińska odpowiedziała, że nie słyszała tej wypowiedzi, ale jest sprawa w sądzie i 

możliwe, że będziemy musieli coś firmie POLAQUA zapłacić, ale jest to sprawa sądowa i nie wiemy 

jak się zakończy. Dodała, że pozew wniosła firma POLAQUA i powiedziała, że Gmina uważa, że nie 

należą się pieniądze tej firmie a firma uważa, że Gmina powinna jej zapłacić.  

Radna Teresa Jerzyk powiedziała, że w wypowiedzi P.Wójt zarzuca Radnym, że opóźniali tą 

inwestycję a teraz koszty są większe a w ubiegłej kadencji P.Wójt miała większość. Powiedziała, że 

jest to oszczerstwo, ponieważ nigdy nie byli przeciw a wszystkie głosowania były zgodnie z wolą 

P.Wójt  i nigdy nic nie wstrzymali. Dodała, że wypowiedź P.Wójt bardzo w Radną uderzyła i obraża 

Radnych. Powiedziała, że P.Wójt wcześniej, jak tylko firma zeszła z budowy zapewniała w mediach, 

że żadnych konsekwencji nie będzie z tego tytułu a teraz zwala się winę za zwiększenie kosztów na 

Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Kremer zapytał Radną czy pamięta sesję z 30 maja 2017r. – na 

sesji tej 4 Radnych opuściło obrady przy głosowaniu nad budżetem na budowę szkoły aby nie było 

kworum. Dodał, że wykorzystali wówczas nieobecność ciężko chorej Radnej i opuścili obrady, by ta 

uchwała nie została przegłosowana.  

Radna Teresa Zawada zapytała jakie zarzuty w pozwie wnosi firma POLAQUA do urzędu P.Wójt?  

Skarbnik Marzena Żłobińska powiedziała, że Gmina ściągnęła od firmy POLAQUA 

gwarancję/zabezpieczenie jakie było na budowie w kwocie ponad 1,2 mln zł i firma żąda zwrotu tych 

pieniędzy, ponadto naliczyli koszty pośrednie i łącznie żądają zwrotu ok. 3 mln zł. Powiedziała, że w 

kwocie tej jest jeszcze ok. 500 tys. zł nie zapłaconej do końca ostatniej faktury, faktura nie została 

zapłacona ze względu na wady na budowie.  

Kierownik Halina Drobina dodała, że na budowie były błędy i na ich poczet została zatrzymana ta 

gwarancja. Powiedziała, że Gmina powołała biegłego, który zabezpiecza wady na budowie i sprawdza 

ile jest na budowie błędów zrobionych przez firmę POLAQUA, co potrzebne będzie do sądu. 

Radna Teresa Zawada zapytała czym zawiniła Gmina, że POLAQUA mogła złożyć pozew do sądu? 

Zapytała czy są błędy w umowie.  

Radny Mieczysław Kurzawa poprosił P.Mecenas aby powiedziała więcej w tym temacie. Zapytał czy 

była obecna przy podpisywaniu umowy, ponieważ to wszystko związane jest teraz z kosztami, które 

musi ponieść Gmina.  

Mecenas Ewa Brzozowska powiedziała, że każda umowa zawiera klauzulę pozwalającą stronom na jej 

rozwiązanie i umowa została rozwiązana. Dodała, że firma wykonała zapisy umowy źle i nie 

wypłaciliśmy im wszystkich pieniędzy. Firma chce te pieniądze odzyskać a my uważamy, że wskutek 

popełnionych wad na budowie im się te pieniądze nie należą. Dodała, że po to jest spór sądowy, jeżeli 

dwie strony nie potrafią dogadać się pozasądowo to po to jest sąd. Powiedziała, że nie Gmina 

wymyślała te kwoty odszkodowań, tylko firma POLAQUA.  

Radny Mieczysław Kurzawa (Ad Vocem) powiedział, że Radni mają pytania od ludzi, kto tą umowę 

źle podpisał, że firma zeszła z budowy i nic ich to nie kosztuje. Dodał, że w umowie powinno być 

zapisane, że jak zejdą z budowy to poniosą koszty.  

Mecenas Ewa Brzozowska wyjaśniła, że ponieśli właśnie te koszty o których mówiła P.Skarbnik - 1,2 

mln zł gwarancji i 0,5 mln zł niewypłaconych faktur.  

Radna Teresa Zawada skąd przekonanie P.Wójt, że będziemy płacić kary – tak P.Wójt wypowiadała 

się w radiu. 
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Mecenas Ewa Brzozowska powiedziała, że nie znamy wyroku sądu. Dodała, że nie wie jakie atuty 

przedstawi w sądzie firma POLAQUA, ale każdy proces sądowy wiąże się ze stratami i kosztami dla 

każdej ze stron.  

Skarbnik Marzena Żłobińska dodała, że nie słyszała wypowiedzi P.Wójt, ale duże 

prawdopodobieństwo, że coś będzie trzeba firmie zapłacić, bo są to ich pieniądze, które Gmina 

przetrzymuje i liczymy się z tym, że sąd może im coś uznać. Powtórzyła, że nie słyszała tej 

wypowiedzi, ale być może P.Wójt źle się wyraziła – nie chodzi o kary ale właśnie o to, że być może 

trzeba będzie firmie POLAQUA coś zwrócić.  

Radna Ewa Marszałek powiedziała, że słyszała tą wypowiedź i nie chodziło o kary, tylko o to że 

Gmina poniesie również jakieś koszty. 

Radny Grzegorz Bystry zapytał kto zerwał umowę, bo rozumie że zerwała ją firma POLAQUA  i 

zapytał dlaczego w takiej sytuacji Gmina nie wystąpiła na drogę sądową.  

Skarbnik Marzena Żłobińska powiedziała, że firma zeszła z budowy ponieważ zażądała gwarancji 

zapłaty na kwotę wyższą niż kwota ustalona zgodnie z umową. Takiej gwarancji od Gminy nie dostali 

i zgodnie z prawem wypowiedzieli umowę i zeszli z budowy, i nie ma tu podstaw do ukarania.  

Radny Piotr Marciniak powiedział, że w umowie nie było klauzuli, że w takiej sytuacji firma zapłaci 

kary umowne. 

Kierownik Halina Drobina odpowiedziała, że nie i dodała, że reguluje to kodeks cywilny, który jest 

wyżej niż umowa i takich zapisów nie wprowadza się do umowy.  

 

Ad. 22 Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Kremer wobec zrealizowanego porządku obrad zakończył obrady 

XVI sesji Rady Gminy Baranów o godz. 11:29. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                                                                                                                              

 


